
Protokół Nr XXVIII 

z przebiegu obrad XXVIII sesji Rady Gminy Pabianice z dnia 22 grudnia 2008 r. 

 

Obrady sesji rozpoczęły się o godz.10:00 w Urzędzie Gminy Pabianice. Na ustawowy stan 
Rady Gminy Pabianice 15 radnych w sesji uczestniczyło 15 radnych. Lista obecności radnych 
stanowi zał. nr 1 do protokołu.  

Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy H. Gajda, W-ce Wójt E. Adamczyk, radca prawny 
Urzędu Gminy A. Jankowski, sołtysi gminy Pabianice obecni zgodnie z załączoną listą 
obecności stanowiącą zał. nr 2 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 1  

 

Obrady XXVIII sesji otworzył Przewodniczący Rady Gminy R. Figiel, witając wszystkich 
przybyłych. 

 

Ad. pkt. 2  

 

Protokół z XXVII sesji został przyjęty bez uwag i poprawek w głosowaniu jednomyślnym. 

 

Ad. pkt. 3.  

 

Proponowany porządek obrad sesji został przyjęty w głosowaniu – jednomyślnie 
i przedstawia się w sposób zapisany poniŜej:  

1. Otwarcie obrad XXVIII sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z XXVII sesji Rady Gminy Pabianice. 

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Informacja Przewodniczących Komisji o pracy między sesjami. 

6. Informacja Wójta o pracy między sesjami. 

7. PrzedłoŜenie planów pracy: Rady Gminy, Komisji Rady i planu kontroli Komisji 
Rewizyjnej. 

8. Interpelacje radnych.  

9. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a. uchylenia Uchwały Nr XXV/170/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 
1 października 2008 r. – Uchwała Nr XXVIII/A/2008 

b. zmiany Uchwały Rady Gminy Pabianice Nr XXIV/103/2008 z dnia 30 stycznia 
2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Pabianice na 2008 r. w zakresie 



zmiany planu wydatków Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska – Uchwała 
Nr XXVIII/B/2008 

c. zmian w załączniku nr 11 i 12 do Uchwały Nr XVII/103/2008 Rady Gminy 
Pabianice z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy 
Pabianice na 2008 rok. – Uchwała Nr XXVIII/C/2008  

d. określenia wysokości i zasad przyznawania diet radnym Rady Gminy 
Pabianice i sołtysom Gminy Pabianice – Uchwała Nr XXVIII/D/2008  

e. planu pracy Rady Gminy Pabianice na rok 2009 – Uchwała Nr XXVIII/E/2008 

f. planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Pabianice na rok 2009 –
Uchwała Nr XXVIII/F/2008  

g. ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego za udział członków 
ochotniczych straŜy poŜarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach 
poŜarniczych organizowanych przez Państwową StraŜ PoŜarną lub gminę – 
Uchwała Nr XXVIII/G/2008  

h. zmian w budŜecie gminy na 2008 – Uchwała Nr XXVIII/H/2008  

10. Odpowiedzi na interpelacje. 

11. Wolne wnioski i sprawy róŜne. 

12. Odczytanie i przyjęcie wniosków złoŜonych do Komisji Uchwał i Wniosków. 

13. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Ad. pkt. 4 

 

Do Komisji Uchwał i Wniosków powołano radnego M. Muszczaka i radnego 
H. Szafrańskiego. Skład Komisji został zatwierdzony w głosowaniu jednomyślnie.  

 

Ad. pkt. 5 

 

Przewodniczący Komisji kolejno składali informację o pracy Komisji między sesjami.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Z. Kasperska poinformowała, Ŝe odbyła między sesjami 
jedno posiedzenie, na którym dokonała oceny własnej pracy za rok 2008, opracowała roczne 
sprawozdanie z kontroli przeprowadzonych w roku 2008, opracowała plan kontroli na rok 
2009 r.  

Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej H. Kalinowski 
poinformował, Ŝe Komisja odbyła jedno posiedzenie między sesjami, było to wspólne 
posiedzenie z Komisją Gospodarczo-Finansową, na którym Komisje dokonały opracowania 
planów pracy dla swoich Komisji na rok 2009, a takŜe omówiły materiały na XXVIII sesję 
Rady Gminy. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju P. Kociołek poinformował, Ŝe 
Komisja, której przewodniczy odbyła między sesjami równieŜ jedno posiedzenie, na którym 
rozpatrzyła wniosek Spółki Wodnej w Rydzynach o przyznanie dotacji, opracowała plan 
pracy Komisji na rok 2009, a takŜe omówiła materiały na najbliŜszą sesję Rady Gminy.  



Ad. pkt. 6 

 

Wójt Gminy H. Gajda przedłoŜył informację o pracy Urzędu między sesjami. Informacja 
przedstawia się następująco: 

 
 Gospodarka komunalna 
 

1. W budynku stacji uzdatniania wody w Górce Pabianickiej połoŜono posadzkę z płytek 
na powierzchni 56m2. 

2. Na 39 wniosków w województwie łódzkim zakwalifikowanych do dofinansowania 
w 2009 roku z budŜetu Państwa w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych Gmina Pabianice uzyskała pozytywną opinie i znalazła się na 11 miejscu .  

3. Wykonywano bieŜące remonty związane z utrzymaniem dróg gminnych. 
4. W dniu 18 grudnia br. odbył się ostateczny odbiór Ośrodka Zdrowia w Petrykozach. 

Firma „ESO” z Łodzi wykonała tę budowę w terminie i bez zastrzeŜeń. Ostateczne 
koszty budowy będą znane po przedstawieniu wszystkich faktur od wykonawcy 
i inspektorów nadzoru. 

5. W dniu 10 grudnia Wójt spotkał się z przedstawicielami biura projektowego 
„Katowice-Mosty” przygotowującego dokumentację techniczną przebiegu autostrady 
S-8. Przed opracowaniem tej dokumentacji biuro projektowe planuje spotkanie 
z mieszkańcami i właścicielami działek w Rydzynach, Pawlikowicach I i II, 
Jadwininie. 

 
Kultura i sport  

 
1. 6 grudnia w Górce Pabianickiej odbyła się impreza mikołajkowa dla członkiń 
Kół Gospodyń Wiejskich i Gminnej Rady Kobiet. 
2. 6 grudnia miał miejsce „XII Rajd Gwiazdkowy z Mikołajem”, którego trasa 
przebiegała głównie przez tereny naszej gminy. Meta rajdu i spotkanie z Mikołajem 
odbyło się na terenie OSP Rydzyny. W rajdzie tym wzięło udział ok. 650 dzieci 
z terenu Powiatu i Województwa (w tym dwie grupy ze szkół Gminy Pabianice). 
Organizatorami tej imprezy było PTTK Oddział Pabianice i Urząd Gminy 
w Pabianicach. 
3. W grudniu wykonano remont pomieszczeń sekretariatu w Domu Ludowym 
w Bychlewie który obejmował m.in. wymianę okna, malowanie i rozdzielenie obydwu 
pomieszczeń. Dzięki temu udało się wyodrębnić nieduŜą salę dydaktyczną, w której 
będą mogły się odbywać zajęcia poszczególnych grup zainteresowań a takŜe spotkania 
środowiskowe itp. 
 

Oświata  
 

1. W dniu 10 grudnia. odbyła się narada dyrektorów, podczas której omówiono sprawy 
organizacyjne szkół, potrzeby finansowe, regulamin wynagradzania nauczycieli na rok 
2009, doskonalenie zawodowe nauczycieli oraz regulaminy wynagradzania 
pracowników administracji i obsługi zatrudnionych w szkołach. 

2. Realizowano edukacyjną pomoc materialną dla uczniów, przyznaną przez Wójta 
Gminy w formie stypendium szkolnego w roku szkolnym 2008/2009 dla 69 uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy. w tym: dla 36 uczniów uczęszczających do szkół 
gminnych, 33 uczących się w innych szkołach.  



3. W dniu 12 grudnia w Gimnazjum im. Adama Mickiewicza w Piątkowisku odbyły się 
uroczystości związane z  Dniem Patrona szkoły Adama Mickiewicza; w programie 
przewidziano przedstawienia teatralne, konkurs wiedzy o Ŝyciu i twórczości poety 
oraz konkurs recytatorski wybranych fragmentów poetyckich.  

4. W dniu 17 grudnia Wójt zwołał spotkanie członków Zespołu do spraw Szkoły 
Podstawowej w Pawlikowicach. W spotkaniu uczestniczył radca prawny Urzędu 
Gminy, który wyjaśnił, iŜ nie ma moŜliwości  tworzenia filii gimnazjum, bowiem 
zapis w ustawie o systemie oświaty w sprawie tworzenia filii dotyczy tylko szkoły 
podstawowej. Zatem wniosek Zespołu o utworzeniu filii gimnazjum w Pawlikowicach 
nie moŜe być realizowany. Członkowie rozwaŜali teŜ inne warianty moŜliwości 
funkcjonowania szkoły. Kolejne spotkanie przewiduje się w styczniu 2009 r.  

5. W dniach 13 i 19 grudnia  80 uczniów szkół podstawowych w wieku 7 – 12 lat 
z rodzin najuboŜszych wzięło udział w imprezach „mikołajkowych” organizowanych 
przez :ZG Ligi Kobiet Polskich – w dniu 13.12. w Filharmonii Łódzkiej dla 40 dzieci 
oraz Kuratorium Oświaty w Łodzi – w dniu 19.12. w Łódzkim Domu Kultury dla 40 
dzieci. Wszystkie dzieci otrzymały paczki świąteczne. Dowóz uczniów na ww. 
imprezy został zapewniony. 

6. Od 17 listopada w Szkole Podstawowej w Bychlewie odbywa się bezpłatny kurs 
komputerowy dla mieszkańców Gminy. Uczestniczy w nim 17 osób z Bychlewa, 
Jadwinina, Terenina oraz trzech pracowników z Ośrodka Zdrowia w Pawlikowicach. 
Zajęcia prowadzone są przez informatyka, który w szkole odbywa staŜ absolwencki 
(Urząd Pracy) z inicjatywy i przy współpracy dyrektora szkoły. Zajęcia odbywają się 
w kaŜdy poniedziałek po 2 godziny od godziny 18.30 do 20.30. 

7. Przerwa świąteczna w szkołach trwa w okresie 22 – 31 grudnia 2008r. 
 
    Ponadto w dniu 16 grudnia w Miejskim Ośrodku Kultury w Pabianicach Wójt 

uczestniczył w opłatku samorządowym dla przedstawicieli gmin, organizacji 
społecznych, politycznych i zakładów pracy z powiatu pabianickiego. Organizatorami 
byli Starosta Pabianicki i Prezydent M. Pabianic.” 

 
Na podstawie materiałów  
Urzędu Gminy  
przygotowała:J. Słubik 

 

Ad. pkt. 7.  

 

Przewodniczący Komisji i Przewodniczący Rady Gminy przedłoŜyli plany pracy Komisji 
i Rady na rok 2009.  

PrzedłoŜony przez W-ce Przewodnicząca Rady B. PieluŜek plan pracy Rady Gminy na rok 
2009 stanowi zał. nr 3 do niniejszego protokołu. 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi zał. nr 4 do protokołu. 

Plan kontroli Komisji Rewizyjnej stanowi zał. nr 5 do protokołu. 

Plan pracy Komisji Samorządowo-Społecznej stanowi zał. nr. 6 do protokołu.  

Plan pracy Komisji Gospodarczo-Finansowej stanowi zał. nr 7 do protokołu. 

Plan pracy Komisji Ochrony Środowiska stanowi zał. nr 8 do protokołu.  

 



Ad. pkt. 8 

 

Z interpelacjami do Wójta Gminy wystąpiła radna H. Jaros. Interpelacje dotyczyły:  

1. Podjęcia działań zmierzających do naprawy dróg oraz wybudowania chodników przy 
drodze powiatowej w Pawlikowicach I i Pawlikowicach II  

2. Podjęcia działań zmierzających do wybudowania chodnika wzdłuŜ drogi 
wojewódzkiej nr 485 we wsi Pawlikowice. 

 

Ad. pkt. 9.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków przedkładała Radzie Gminy projekty uchwał będące 
przedmiotem obrad XXVIII sesji Rady Gminy.  

Uchwała Nr XXVIII/194/2008 w sprawie  uchylenia Uchwały Nr XXV/170/2008 Rady 
Gminy Pabianice z dnia 1 października 2008 r. została podjęta w głosowaniu 15 głosami za, 
bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 9 do protokołu.  

Uchwała zapisana w porządku obrad o numerze XXVIII/B/2008 r. w sprawie zmiany 
Uchwały Rady Gminy Pabianice Nr XXIV/103/2008 z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie 
uchwalenia budŜetu Gminy Pabianice na 2008 r. w zakresie zmiany planu wydatków 
Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska nie uzyskała aprobaty Rady.  

Po poddaniu przez Przewodniczącego Rady w/w projektu uchwały do głosowania za 
opowiedziało się 6 radnych, przeciw było takŜe 6 radnych, 3 radnych wstrzymało się od 
głosu. Projekt uchwały w powyŜszej wraz z uzasadnieniem i opinią prawną w sprawie 
wystąpienia wykonawcy robót o zapłatę za wybudowanie urządzenia wodociągowego stanowi 
pisemny załącznik nr 10 do protokołu.  

Kolejnym przedłoŜonym przez Komisję Uchwał i Wniosków projektem uchwały był projekt 
uchwały w sprawie  zmian w załączniku nr 11 i 12 do Uchwały Nr XVII/103/2008 Rady 
Gminy Pabianice z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Pabianice 
na 2008 rok. 

Skarbnik Gminy M. Nowicka zabierając głos poinformowała, Ŝe w związku z tym, iŜ Rada 
Gminy nie podjęła uchwały poprzedniej, w której załączniku  nr 1 w poz. nr 15 została 
wykazana kwota 22 tys. zł z przeznaczeniem na sfinansowanie wykonanej inwestycji sieci 
wodociągowej na działce nr 426/6 o długości 97 mb. we wsi Szynkielew wnioskuje 
o wykreślenie w/w pozycji. 

Wniosek złoŜony przez Skarbnik Gminy został przyjęty przez aklamację.  

Uchwała Nr XXVIII/195/2008 w sprawie zmian w załączniku nr 11 i 12 do Uchwały 
Nr XVII/103/2008 Rady Gminy Pabianice z dnia 30 stycznia 2008 r. w sprawie uchwalenia 
budŜetu Gminy Pabianice na 2008 r. została podjęta w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów 
przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

Komisja Uchwał i Wniosków przedłoŜyła projekt uchwały w sprawie  określenia wysokości 
i zasad przyznawania diet radnym Rady Gminy Pabianice i sołtysom Gminy Pabianice wraz 
z wnioskiem Komisji Samorządowo-Społecznej i Gospodarczo-Finansowej, w którym 
Komisje występują o zmianę wysokości diet dla radnych: przewodniczących komisji 



w kwocie 800 zł, członków Komisji 600 zł ryczałt przewodniczącego Rady oraz 
wiceprzewodniczącej pozostawiony bez zmian. 

Do powyŜszego projektu uchwały wniosek złoŜył radny Z. Stasiak. Wnioskował 
o zwiększenie diety dla sołtysów za udział w sesjach Rady Gminy i za udział w posiedzeniach 
Komisji Rady Gminy i ustalenie jej w wysokości 200 zł za udział w posiedzeniu.  

Sołtys wsi Kudrowice S. Madaj wystąpił z prośbą o rozwaŜenie moŜliwości ustalenia wyŜszej 
prowizji od zebranych podatków i włączenia jej w diety radnych.  

Sekretarz Urzędu wyjaśniła, Ŝe jest to niemoŜliwe ze względu, iŜ prowizja od zebranych 
podatków ustalana jest na podstawie przepisów ordynacji podatkowej, a diety na podstawie 
ustawy o samorządzie gminnym. 

Za wnioskiem radnego o zwiększenie diet dla sołtysów do kwoty 200 zł za udział w sesjach 
i komisjach opowiedziało się 11 radnych, przy 4 głosach wstrzymujących się, bez głosów 
przeciwnych.  

Uchwała Nr XXVIII/196/2008 w sprawie określenia wysokości i zasad przyznawania diet 
radnym Rady Gminy Pabianice i sołtysom Gminy Pabianic została podjęta w głosowaniu 
15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się i stanowi zał. nr 12 
do protokołu.  

Uchwała Nr XXVIII/197/2008 w sprawie planu pracy Rady Gminy Pabianice na rok 2009 
została podjęta w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się i stanowi zał. nr 13 do protokołu. 

Uchwała Nr XXVIII/198/2008 w sprawie planu kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2009 
została podjęta w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się i stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

Po przedłoŜeniu przez Komisję Uchwał i Wniosków projektu uchwały w sprawie: ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pienięŜnego za udział członków ochotniczych straŜy poŜarnych 
w działaniach ratowniczych i szkoleniach poŜarniczych organizowanych przez Państwową 
StraŜ PoŜarną lub gminę radny K. Gąsiorek zabierając głos powiedział, iŜ jego zdaniem 
naleŜy ustalić równą kwotę zarówno za  działania ratownicze jak  i szkolenia i jak najniŜszą, 
poniewaŜ nie będzie na ten cel Ŝadnych dodatkowych środków z zewnątrz tylko z budŜetu 
gminy. Zaproponował, aby była to kwota 5 zł za kaŜdą godzinę udziału w akcjach 
ratowniczych i tak samo za kaŜdą godzinę udziału w szkoleniu. 

Propozycje tę poparł radny Z. Stasiak.  

Radny P. Kociołek wnioskował, aby ustalić kwotę 8 zł za kaŜdą godzinę udziału w akcjach 
ratowniczych i tak samo za kaŜdą godzinę udziału w szkoleniu.  

Więcej głosów nad powyŜszym projektem uchwały nie zgłoszono.  

Przewodniczący Rady R. Figiel poddał do głosowania wniosek radnego K. Gąsiorka 
o ustalenie kwoty 5 zł za kaŜdą godzinę udziału w akcjach ratowniczych i tak samo za kaŜdą 
godzinę udziału w szkoleniu. 

Za wnioskiem opowiedziało się 12 radnych, przy 3 głosach wstrzymujących się.  

Za wnioskiem radnego P. Kociołka w sprawie ustalenia kwoty 8 zł. za kaŜdą godzinę udziału 
w akcjach ratowniczych i tak samo za kaŜdą godzinę udziału w szkoleniu opowiedziało się 3 
radnych przy pozostałych 12 głosach (wstrzymujących się i przeciwnych). 

 



Za Uchwałą Nr XXVIII/199/2008 w sprawie: ustalenia wysokości ekwiwalentu pienięŜnego 
za udział członków ochotniczych straŜy poŜarnych w działaniach ratowniczych i szkoleniach 
poŜarniczych organizowanych przez Państwową StraŜ PoŜarną lub gminę Rada opowiedziała 
się w głosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów wstrzymujących się. 
Uchwała w powyŜszej sprawie stanowi zał. nr 15 do protokołu.  

Uchwała Nr XXVIII/200/2008 w sprawie  zmian w budŜecie gminy na 2008, (zmiany dotyczą 
zwiększenia planu dochodów o kwotę 20 tys. zł. w dz. 700 – gospodarka mieszkaniowa 
z tytułu wpływów z opłat za zarząd, uŜytkowanie i uŜytkowanie wieczyste nieruchomości, 
tym samym zwiększenia o tę kwotą wydatków w dz. 600 – transport i łączność - transport 
zbiorowy) została podjęta w glosowaniu 15 głosami za, bez głosów przeciwnych i bez głosów 
wstrzymujących się i stanowi zał. nr 16 do protokołu.  

 

Ad. pkt. 10 

 

Punkt nie realizowany, poniewaŜ na poprzedniej sesji nie zgłoszono interpelacji.  

 

Ad. pkt. 11.  

 

W wolnych wnioskach  i sprawach  róŜnych radny H. Kalinowski wnioskował o utwardzenie 
działki nr 357/6 znajdującej się w Piątkowisku, działka ta stanowi ciąg pieszo jezdny.  

Radny P. Kociołek poinformował, Ŝe stowarzyszenie działające w Bychlewie zorganizowało 
wieczornicę z okazji rocznicy odzyskania 90 –lecia Niepodległości Polski.  

Radny A. Jaksa poinformował, Ŝe w Piątkowisku utworzyło się amatorskie Stowarzyszenie 
Kultury Fizycznej „Junior”. Stowarzyszenie działa w oparciu o młodzieŜ gimnazjalną.  

Radna H. Jaros zapytała, czy gmina Pabianice włączy swoje środki finansowe na remont dróg 
powiatowych.  

Przewodniczący Rady poinformował Radę, Ŝe z okazji zbliŜających się Świąt BoŜego 
Narodzenia i Nowego Roku wpłynęło wiele Ŝyczeń dla radnych Rady Gminy Pabianice 
z ościennych samorządów gminnych.  

 

Ad. pkt. 12.  

 

Komisja Uchwał i Wniosków odczytała protokół Komisji Uchwał i Wniosków sporządzony 
na XXVIII sesji Rady Gminy wraz z wnioskiem, który wpłynął do Komisji.  

Wniosek zgłoszony przez radnego H. Kalinowskiego o utwardzenie działki nr 357/6 
znajdującej się w Piątkowisku, działka ta stanowi ciąg pieszo jezdny.  

Po poddaniu przez Przewodniczącego Rady w/w wniosku do głosowania radni opowiedzieli 
się za wnioskiem jednomyślnie.  

Protokół Komisji Uchwał i Wniosków został przyjęty przez Radę w głosowaniu jednomyślnie 
i stanowi zał. nr 17 do niniejszego protokołu. 

 



Ad. pkt. 13. 

 

Przewodniczący Rady zamknął obrady XXVIII sesji Rady Gminy Pabianice.  

 

 

Obradom sesji przewodniczył: 

Przewodniczący Rady Gminy Pabianice 

Roman Figiel 

 

 

Protokołowała: 

Urszula Czerwonka 


